



ສຳເລັດກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງ ສະພາບໍລິຫານ ທຫລ ຄັ້ງປະຖົມມະລືກ



ໃນຕອນປາຍວັນທີ 15 ມີນາ 2022 ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາ (Monetary Policy Committee) ຂອງສະພາບໍລິຫານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ດຳເນີນກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ປະທານຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງສະພາບໍລິຫານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ມີສະມາຊິກຂອງຄະນະກຳມະການຈາກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ບັນດາກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງສະພາບໍລິຫານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕັ້ງໂດຍທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕາມດຳລັດສະບັບເລກທີ 609/ນຍ, ລົງວັນທີ 19 ຕຸລາ 2021 ຊຶ່ງປະກອບດ້ວຍ 9 ທ່ານ ແລະ ມີໜ້າທີ່ຕົ້ນຕໍໃນການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນານະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ ແລະ ກຳນົດແຜນເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອນຳສະເໜີຕໍ່ສະພາບໍລິຫານທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ພິຈາລະນາ; ພ້ອມທັງ ຕິດຕາມ, ກວດກາ, ແລະ ປະເມີນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ; ນອກຈາກນີ້, ກໍສາມາດປະກອບສ່ວນມີຄຳເຫັນຕໍ່ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ. ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕາມລະບອບປະຊຸມສາມັນ 3 ເດືອນຕໍ່ຄັ້ງ.



(ທ່ານ ນ. ຂັນແກ້ວ ຫຼ້າມະນີເງົາ, ຫົວໜ້າກົມນະໂຍບາຍເງິນຕາ, ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງສະພາບໍລິຫານ ທຫລ)



(ທ່ານ ນ. ວັດທະນາ ດາລາລອຍ ຮອງຜູ້ວ່າການ ທຫລ, ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງສະພາບໍລິຫານ)

ທ່ານ ນ. ຂັນແກ້ວ ຫຼ້າມະນີເງົາ, ຫົວໜ້າກົມນະໂຍບາຍເງິນຕາ, ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາຂອງສະພາບໍລິຫານ ທຫລ ໄດ້ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາ ຄັ້ງປະຖົມມະລຶກ ໄດ້ປຶກສາຫາລືບັນຫາສຳຄັນຕົ້ນຕໍ ຄື: ① ສະຫຼຸບເຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ ໃນປີ 2021 ແລະ ຜົນຂອງບັນດາຄາດໝາຍດ້ານເງິນຕາ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປະຈຳປີ 2021 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮັບຮອງ; ② ພິຈາລະນາສະພາບທ່າອ່ຽງເສດຖະກິດຂອງ ສປປ ລາວ ພ້ອມທັງທິດທາງນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາ ແລະ ວຽກຈຸດສຸມແນໃສ່ໃຫ້ບັນລຸໄດ້ຕາມຄາດໝາຍດ້ານເງິນຕາ ສຳລັບປີ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮັບຮອງ; ③ ປຶກສາຫາລືການແບ່ງຄວາມຮັບຜິດຊອບພາຍໃນຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວຂອງຄະນະປະຈຳປີ 2022.

ສຳລັບປີ 2022, ຄະນະກຳມະການນະໂຍບາຍເງິນຕາ ເຫັນວ່າສະພາບເສດຖະກິດສາກົນ ແລະ ພາຍໃນ ຍັງຈະສືບຕໍ່ປະເຊີນກັບຫຼາຍສິ່ງທ້າທາຍ ເຖິງແມ່ນວ່າເສດຖະກິດຂອງ ສປປ ລາວ ຄາດວ່າຈະມີການຜື່ນຕົວທີ່ດີຂຶ້ນກວ່າປີ 2021, ຂະຫຍາຍຕົວໃນລະດັບ 4 ຫາ 4,5% ຈາກການຜ່ອນຄາຍລົງຂອງລະດັບຄວາມຮຸນແຮງຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19, ການເລີ່ມເປີດປະເທດ ແລະ ການກະຈາຍວັກແຊັງທີ່ກວມອັດຕາສ່ວນສູງຂຶ້ນ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ; ໃນນີ້, ການສົ່ງອອກຄາດວ່າຍັງຈະສືບຕໍ່ເພີ່ມຂຶ້ນໃນລະດັບດີ ປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ດຸນການຄ້າດ້ານສິນຄ້າເກີນດຸນ, ດຸນການຄ້າດ້ານການບໍລິການມີທ່າອ່ຽງດີຂຶ້ນ, ບັນຍາກາດໃນການດຳເນີນທຸລະກິດຢູ່ພາຍໃນຈະໄດ້ຮັບການປັບປຸງໃຫ້ດີຂຶ້ນ, ມີກະແສເງິນຈາກການລົງທຶນໂດຍກົງຈາກຕ່າງປະເທດໄຫຼເຂົ້າສຸດທິ ໃນລະດັບທີ່ໃກ້ຄຽງກັບລະດັບຂອງປີຜ່ານມາ, ດຸນການຊຳລະກັບຕ່າງປະເທດໂດຍລວມຜື່ນຕົວດີຂຶ້ນ ໂດຍຢູ່ໃນລະດັບເກີນດຸນເລັກນ້ອຍ, ອັດຕາການວ່າງງານມີທ່າອ່ຽງຫຼຸດລົງ; ແຕ່ບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກທີ່ພວກເຮົາຍັງຈະສືບຕໍ່ປະເຊີນແມ່ນການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລາຄານໍ້າມັນ, ລາຄາສະບຽງອາຫານ ຢູ່ຕະຫຼາດສາກົນ, ການປັບຂຶ້ນອັດຕາດອກເບ້ຍຢູ່ບັນດາປະເທດເສດຖະກິດສຳຄັນຂອງໂລກ, ຄວາມຕ້ອງການໃນການຖືຄອງຊັບສິນທີ່ມີຄວາມປອດໄພ ມີເພີ່ມສູງຂຶ້ນ, ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງອັດຕາເງິນເຜີ້ຢູ່ບັນດາປະເທດຄູ່ຄ້າສຳຄັນຂອງ ສປປ ລາວ ທີ່ຄາດວ່າຈະສືບຕໍ່ສ້າງແຮງກົດດັນຕໍ່ລະດັບລາຄາພາຍໃນປະເທດ-ອັດຕາເງິນເຜີ້ ຢູ່ປະເທດເຮົາ ເຫັນໄດ້ຈາກອັດຕາເງິນເຜີ້ຕົ້ນປີ 2022 ໄດ້ມີທ່າອ່ຽງເພີ່ມຂຶ້ນ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບທ່າອ່ຽງຢູ່ບັນດາປະເທດໃນພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ, ໄປຢູ່ໃນລະດັບ 6,25% ໃນເດືອນມັງກອນ 2022, ໃນລະດັບ 7,31% ໃນເດືອນກຸມພາ 2022; ຊຶ່ງສາເຫດຕົ້ນຕໍຫຼັກແມ່ນມາຈາກການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລາຄາໃນໝວດຄົມມະນາຄົມ ແລະ ການຂົນສົ່ງ ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການເພີ່ມຂຶ້ນສູງຂອງລາຄານໍ້າມັນໃນຕະຫຼາດສາກົນ; ນອກຈາກນີ້, ພວກເຮົາຍັງມີພັນທະໃນການຊຳລະໜີ້ກັບຕ່າງປະເທດທີ່ຍັງຢູ່ໃນລະດັບສູງ. ໃນນີ້, ທາງດ້ານກົນໄກ ແລະ ເຄື່ອງມືແມ່ນຈະສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງຕົວຊີ້ວັດສະພາບຄ່ອງໄລຍະສັ້ນຂອງລະບົບທະນາຄານ, ພັດທະນາກົນໄກດັດສິມສະພາບຄ່ອງຂອງລະບົບທະນາຄານໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ, ປັບປຸງລະບຽບການ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂຊຸກຍູ້ໃຫ້ຕະຫຼາດລະຫວ່າງທະນາຄານມີການເຄື່ອນໄຫວແຂງແຮງກວ່າເກົ່າ, ພິຈາລະນາປັບລະດັບຂອງອັດຕາດອກເບ້ຍພື້ນຖານຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ອັດຕາເງິນແຮຝາກບັງຄັບແຕ່ລະໄລຍະ ເພື່ອຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບດ້ານລາຄາ, ປະສານສົມທົບແໜ້ນກັບຂະແໜງ ການກ່ຽວຂ້ອງຕ່າງໆ ສ້າງເງື່ອນໄຂສະດວກໃຫ້ແກ່ການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນທະນາຄານ ດ້ວຍຕົ້ນທຶນທີ່ເໝາະສົມກັບທ່າແຮງໃນການຜະລິດ-ການດຳເນີນທຸລະກິດ ແລະ ທັງຮັບປະກັນໄດ້ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລະບົບທະນາຄານ ແນໃສ່ເພື່ອສືບຕໍ່ປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ການຜື່ນຕົວຂອງເສດຖະກິດ; ຄຸ້ມຄອງອັດຕາແລກປ່ຽນຕາມກົນໄກຕະຫຼາດ ທີ່ມີການດັດສິມໃຫ້ສາມາດເໜັງຕີງສອດຄ່ອງກັບພື້ນຖານເສດຖະກິດຂອງປະເທດເຮົາ ທີ່ມີຈຸດພິເສດເປັນປະເທດນຳເຂົ້າສິນຄ້າອຸປະໂພກ, ບໍລິໂພກເປັນສ່ວນໃຫຍ່ ຍ້ອນພື້ນຖານການຜະລິດຍັງອ່ອນນ້ອຍ, ແນໃສ່ປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ອັດຕາແລກປ່ຽນເໜັງຕີງແຮງເກີນໄປ ໄປຄຽງຄູ່ກັບການສືບຕໍ່ຄຸ້ມຄອງທຸລະກິດແລກປ່ຽນເງິນຕາ ໃຫ້ຮັດກຸມດ້ານລະບຽບການ; ຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຄັງສຳຮອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ, ໃນນີ້, ຈະນຳສະເໜີສະພາແຫ່ງຊາດພິຈາລະນາຮັບຮອງ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ສະບັບປັບປຸງ, ປະສານສົມທົບກັບ

ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ປັບປຸງນິຕິກຳ, ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ, ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ປະຕິບັດລະບຽບການໃຫ້ເຂັ້ມງວດໃນ ການຄຸ້ມຄອງການເຄື່ອນໄຫວເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເປັນຕົ້ນ ການຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບທີ່ເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດຈາກການ ສົ່ງອອກ, ເງິນລົງທຶນຈາກຕ່າງປະເທດ, ເງິນກູ້ຢືມຈາກຕ່າງປະເທດ ດ້ວຍການສ້າງເງື່ອນໄຂອໍານວຍໃຫ້ມີການນຳເຂົ້າ ເງິນຕາຕ່າງປະ ເທດຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ຫຼາຍຂຶ້ນ ໄປຄຽງຄູ່ກັບການຄຸ້ມຄອງຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃຫ້ ປະຕິບັດສິດ ແລະ ຜົນທະຊອງຕົນ ຕາມລະບຽບການ.

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍດ້ານເງິນຕາທີ່ກ່າວມານັ້ນ ຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ຕາມຄາດໝາຍ ຖ້າ ປາສະຈາກການຮ່ວມມືຂອງທຸກຂະແໜງການ, ພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ, ລວມທັງບຸກຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນຕ່າງໆໃນທົ່ວ ສັງຄົມ ຢ່າງກົມ ກຽວ ເປັນຕົ້ນ ການຄຸ້ມຄອງງົບປະມານແຫ່ງລັດ ໃຫ້ໄປຕາມແຜນ, ການສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ຄຽງຄູ່ ກັບການຄຸ້ມຄອງກະແສເງິນທົນຕົວຈິງ, ການປະກອບສ່ວນສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພື້ນຖານການຜະລິດພາຍໃນ, ເສີມສ້າງທ່າແຮງໃນການສົ່ງອອກ, ຫຼຸດຜ່ອນຜົນທະໃນການຊຳລະທີ່ເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ດ້ວຍການປະຢັດເງິນຕາ ຕ່າງປະເທດ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນການນຳເຂົ້າສິນຄ້າ ແລະ ການບໍລິການ ທີ່ບໍ່ຈຳເປັນລົງ ໂດຍສະເພາະສຳລັບສິນຄ້າ ແລະ ການບໍລິການ ທີ່ ສປປ ລາວ ມີທ່າແຮງ, ມີຄວາມສາມາດສະໜອງຄວາມຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດພາຍໃນໄດ້, ພ້ອມ ທັງສະກັດກັ້ນການເຄື່ອນໄຫວດ້ານການເງິນທີ່ບໍ່ສອດຄ່ອງກັບລະບຽບກົດໝາຍ.

#ຂ່າວໂດຍ: ກົມນະໂຍບາຍເງິນຕາ

#ພາບໂດຍ: ນາງ ປາໄນ ພັນທະລາ

ໃຊ້ເງິນກີບທົ່ວທັງຊາດ ສ້າງບົດບາດຄ່າເງິນກີບລາວ